

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**REGULATION OF BEHAVIORAL SUPERVISION IN THE FINANCIAL
MARKET**

Li Jian

Scientific supervisor –
PhD in Law
V.V. Merkushin,

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 47 p, 50sources.

2. Keywords: FINANCIAL REGULATION, INTERNATIONAL COOPERATION, REGULATORY REFORMS, CROSS-BORDER OVERSIGHT

3. The content of the work

Object of the study is the legal and institutional frameworks governing international financial systems, and the subject is the analysis of regulatory models, power allocation, and cross-border oversight mechanisms, with an emphasis on reforms in major economies like the United States, European Union, and the United Kingdom.

Subject of the study is to explore the evolution, challenges, and future directions of international financial regulation, particularly focusing on the systemic vulnerabilities exposed by financial crises and the subsequent reforms aimed at improving financial stability and coordination.

The aim of the thesis: to examine the evolution and effectiveness of behavioral supervision in financial markets, identify challenges, and propose strategies for international regulatory cooperation and technological adaptation.

Methods of research: theoretical and historical analysis, comparative studies, and synthesis of relevant legal frameworks and policy documents.

Results: The study highlights the significance of behavioral regulation in preventing misconduct, such as market manipulation and insider trading. It identifies gaps in existing frameworks and emphasizes the need for adaptable regulatory models to address technological advancements like blockchain and AI. The research proposes enhanced international cooperation and innovative regulatory strategies to mitigate emerging risks and promote financial stability.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and findings of the thesis are reliable, with independent research conducted.

Recommendations for the use of the results: The findings are valuable for policymakers, regulators, and international organizations to design effective behavioral supervision frameworks, enhance cross-border cooperation, and adapt to technological disruptions in financial markets.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы : 47 страниц, 50 источников.

2. Перечень ключевых слов: финансовое регулирование, международное сотрудничество, реформы регулирования, трансграничный надзор.

3. Содержание работы

Объект исследования: правовые и институциональные рамки, регулирующие международные финансовые системы.

Предмет исследования: анализ моделей регулирования, распределения полномочий и механизмов трансграничного надзора, с акцентом на реформы в таких странах, как США, Европейский Союз и Великобритания.

Цель магистерской работы: исследовать эволюцию и эффективность поведенческого надзора на финансовых рынках, выявить проблемы и предложить стратегии для международного сотрудничества в сфере регулирования и адаптации к технологическим изменениям.

Методы исследования: теоретический и исторический анализ, сравнительные исследования, синтез соответствующих правовых рамок и политических документов.

Результаты: Исследование подчеркивает значимость поведенческого регулирования в предотвращении неправомерных действий, таких как манипуляции на рынке и инсайдерская торговля. Работа выявляет пробелы в существующих рамках и акцентирует необходимость адаптивных моделей регулирования, учитывающих технологические достижения, такие как блокчейн и искусственный интеллект. Исследование предлагает усиление международного сотрудничества и инновационные стратегии регулирования для минимизации новых рисков и обеспечения финансовой стабильности.

Достоверность материалов и результатов магистерской работы: Использованные материалы и полученные результаты являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты исследования будут полезны для политиков, регуляторов и международных организаций при разработке эффективных рамок поведенческого надзора, укреплении трансграничного сотрудничества и адаптации к технологическим изменениям на финансовых рынках.